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Protokół nr 26/20 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury  
z dnia 21 października 2020 roku 

 

Na 9 członków Komisji w posiedzeniu uczestniczyło 7. Na sali konferencyjnej 

obecnych było 5 radnych (lista obecności w załączeniu), natomiast radni Tadeusz 

Kowalewski i Artur Nadolny przedstawili opinie i uwagi do proponowanych  

w porządku posiedzenia punktów drogą  mailową, na co zezwala art.15zzx ustawy  

z dnia 2 marca 2020 r.  o  szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw. 

Nie uczestniczyli: 

- Radna Hanka Gałązka 

- Radny Andrzej Wojtkowski 

Posiedzenie Komisji otworzyła i obradom przewodniczyła radna Edyta Śledziewska– 

Przewodnicząca Komisji. Przewodnicząca obrad po zapoznaniu się z listą obecności 

stwierdziła prawomocność obrad, powitała zebranych, następnie zaproponowała 

wprowadzenie do porządku posiedzenia Komisji punktu 4. Zaopiniowanie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr 205/XVIII/19 z dnia 18 grudnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Łomża na rok 2020 w działach merytorycznie podległych 

Komisji – druk nr 499,499/1, 499B. 

Komisja nie  zgłosiła więcej uwag i  w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku 

głosów  przeciw i  wstrzymujących się przyjęła następujący porządek dzienny: 

1. Przyjęcie protokołu nr 25/20 z dnia 28 września 2020 r. 

2.Zaopiniowanie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Łomża za I 

półrocze 2020 roku w działach merytorycznie podległych Komisji wraz z informacją  

o przebiegu wykonania planów finansowych jednostek kultury za I półrocze 2020 r. – 

druk nr 477, 492 

3. Informacja o pracach inwestycyjnych, remontach i adaptacjach pomieszczeń 

zrealizowanych w 2020 roku  w placówkach oświatowych miasta Łomża. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 205/XVIII/19 z dnia 18 

grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Łomża na rok 2020 w działach 

merytorycznie podległych Komisji – druk nr 499,499/1, 499B 

5. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 Ad.1 

Przyjęcie protokołu nr 25/20 z dnia 28 września 2020 r. 

Komisja nie zgłosiła uwag do protokołu nr 25/20 z dnia 28 września 2020 r.  

i w wyniku głosowania głosami 7 za, przy braku głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się  protokół przyjęła. 
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Ad.2 

Zaopiniowanie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Łomża za I półrocze 

2020 roku w działach merytorycznie podległych Komisji wraz z informacją  

o przebiegu wykonania planów finansowych jednostek kultury za I półrocze 2020 r. – 

druk nr 477, 492 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta przedstawiła w skrócie informację  

o przebiegu wykonania budżetu Miasta Łomża za I półrocze 2020 roku w działach 

merytorycznie podległych Komisji wraz z informacją o przebiegu wykonania planów 

finansowych jednostek kultury za I półrocze 2020 r. zgodnie z drukami nr 477, 492,  

w załączeniu do protokołu. 

Radna Edyta Śledziewska– Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Ireneusz Waldemar Cieślik poprosił o przedstawienie wykonania inwestycji 

planowanych w oświacie. 

Pani  Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta stwierdziła, że jeżeli chodzi o wydatki 

majątkowe, to plan po zmianach,  to jest prawie 12 mln zł, a wykonanie na półroczne 

w dziale 801 było nie za duże, ale jak radni wiedzą wydatki majątkowe  „rozgrywają 

się” w II półroczu jeżeli chodzi o  finansowanie, bo realizacja jest jak najbardziej od 

wiosny, ale opłacamy faktury w II półroczu, bo rzeczywiście plan jest prawie 

11.730.000 zł, a wykonanie jest około 2.037.000 zł. To jest niewielki procent 

wykonania, ale w tej chwili na pewno to już inaczej wygląda, bo generalnie wydatki 

majątkowe na koniec września mamy wykonane w ponad 60 %. 

Pan Lech Dobrowolski – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Funduszy 

Zewnętrznych dodał, że Pani Skarbnik ma rację, bo w pierwszym półroczu to 2-3 

inwestycje, te większe, które są prowadzone czyli budowa hali SP2, budowa szatni w 

I LO, Zespół Szkół Specjalnych, ale gros inwestycji to były wakacje i wiadomo, że 

najwięcej zadziało się w wakacje i teraz już na finiszu, czyli w tym III kwartale. Myśli, 

że  jak Pani Skarbnik wspomniała zagrożeń nie mamy. Mamy delikatne przesunięcia 

terminów realizacji, ale to są dosłownie o miesiąc, maksymalnie o dwa. W SP2 było 

to spowodowane wykopaliskami archeologicznymi, które niestety zatrzymały nas raz, 

potem zatrzymały drugi raz na pewnym etapie. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań.  

Komisja w wyniku głosowania 7 głosami za,  przy braku głosów przeciw  

i wstrzymujących się pozytywnie  zaopiniowała informację o przebiegu wykonania 

budżetu Miasta Łomża za I półrocze 2020 roku w działach merytorycznie podległych 

Komisji wraz z informacją o przebiegu wykonania planów finansowych jednostek 

kultury za I półrocze 2020 r. 

Ad.3 

Informacja o pracach inwestycyjnych, remontach i adaptacjach pomieszczeń 

zrealizowanych w 2020 roku  w placówkach oświatowych miasta Łomża. 
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Radna Edyta Śledziewska– Przewodnicząca Komisji poprosiła Pana Lecha 

Dobrowolskiego – Naczelnika Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Funduszy 

Zewnętrznych o przedstawienie informacji. 

Pan Lech Dobrowolski – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Funduszy 

Zewnętrznych  poinformował, że jeżeli chodzi o przedszkola, to na chwilę obecną 

wszystkie przedszkola „są na chodzie”. Z przedszkoli, które były remontowane  

w mniejszy, czy większy sposób, to jeszcze w tej chwili trwają prace przy malowaniu 

klatek schodowych i wykonaniu patio przy Przedszkolu Publicznym Nr 9. Wykonawca 

deklaruje, że upora się z tym do końca października, także temat będziemy mieli 

zamknięty. Wykonawca uporał się z robotami przy Przedszkolu Publicznym Nr 14. 

Od 15 został tam uruchomiony żłobek. Zostaje jeszcze do przerobienia, to pierwotnie 

było w projekcie, wymiana zadaszenia nad wyjściem głównym do budynku, jednakże 

chcielibyśmy jeszcze doprojektować pochylnię dla osób niepełnosprawnych, co 

wiąże się z przerobieniem schodów. Chcemy zlecić, to nie będą jakieś wielkie koszty, 

pani projektant, która wykonywała projekt przebudowy tego przedszkola, żeby 

zaprojektowała te schody i pochylnię, która będzie zlokalizowana wzdłuż budynku   

i musimy uwzględnić ocieplenie i też to się wiąże z tym, żeby przerobić schody,  

w związku z powyższym zrobimy tymczasowe zadaszenie a schody zostaną 

zaprojektowane równocześnie z pochylnią dla niepełnosprawnych. W pozostałych 

przedszkolach te remonty były czy mniejsze, czy większe, zostały wykonane.  

W Przedszkolu Nr 4 pion żywieniowy jest odebrany, w tamtym tygodniu mieliśmy 

kontrolę z PFRON. Na pewno już ostatnia transza jak  nie wpłynęła, to  pewnie 

wpłynie, także mamy tą inwestycję rozliczoną. 

Odnosząc się do prac inwestycyjnych w szkołach podstawowych stwierdził,  

że w Szkole Podstawowej Nr 2 w dalszym ciągu trwa budowa hali. W tej chwili są już 

prowadzone prace wykończeniowe, układanie okładzin ceramicznych w łazienkach, 

na podłogach, malowanie głównej hali sportowej, która już została wytynkowana. 

Wykonawca „wszedł na wykonanie boiska syntetycznego” i też prace są już dosyć 

zaawansowane, gdzie też były chwilowo wstrzymane przez prace archeologiczne. W 

szkole specjalnej też prace wewnątrz, we wszystkich salach, tam gdzie dzieci 

przebywają zostały ukończone.  Projekt trwa do kwietnia 2021, na okres zimowy 

zostały jakieś rzeczy typy wyremontowanie 1 czy 2 łazienek, to już takie drobniejsze 

rzeczy. Na zewnątrz trwają prace przy termomodernizacji, przy docieplaniu 

fundamentów i zostanie tam jeszcze niewielki teren do zagospodarowania. Dodał, że 

na pewno radni wiedzieli, że wczoraj został ogłoszony przetarg na długo 

wyczekiwaną halę przy Szkole Podstawowej Nr 5. Zainteresowanie jest bardzo duże. 

Poinformował, że w szkołach średnich te remonty, które były prowadzone czy 

jeszcze przed wakacjami, czy w wakacje, zostały ukończone. W Zespole Szkół 

Technicznych i Ogólnokształcących Nr 4 postarają się jeszcze do końca roku 

wymienić oświetlenie na sali gimnastycznej.   

Radny Ireneusz Waldemar Cieślik poprosił o wyjaśnienie czy w związku z tymi 

zmianami, które są przewidziane w Przedszkolu Nr 14, dotyczące wybudowania tego 

podjazdu i zmiany zadaszenia, jak i również zlecenia projektowania tego 

wszystkiego, czy wyrobimy się „w tej kasie”, która była przewidziana na zmianę 

zadaszenia, czy też trzeba będzie zmieniać w budżecie. 
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Pan Lech Dobrowolski – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Funduszy 

Zewnętrznych  wyjaśnił, że nie chcą tych robót wykonywać w tej chwili, zlecą tylko 

projektowanie, które będzie kwotą kilku tysięcy złotych, żeby zrobiła to ta sama 

osoba, która robiła cały ten budynek, a zakłada, że realizacja tego to czy w roku 

następnym, czy w kolejnym. „Jeśli chodzi o tą pochylnię, to nie była w projekcie 

uwzględniona, także na pewno to będą jakiś koszty tej pochylni, jednakże ta 

pochylnia musi spełniać odpowiednie wymogi. Nie może mieć większego nachylenia 

niż 6 % i co 10 metrów, 2 czy 3 metry spocznika w poziomie. Ona będzie miała około 

20-24 metrów długości, co też wiąże się jeszcze  z usunięciem 2-3 drzew przy 

przedszkolu, ale tutaj Pani Dyrektor optowała za tym,  żeby usunięcie drzew zrobić, 

bo one „ocierają” o elewację, brudzą ją i stwarzają jakieś zagrożenie”. Myśli, że jak 

zostanie przedstawiony projekt, to będzie to skosztorysowane, to będą wiedzieli jaki 

to jest rząd wielkości. Dodał, że może to być około 100 tys. zł. 

Radna Edyta Śledziewska– Przewodnicząca Komisji  poprosiła o informację jakie jest 

dofinasowanie PFRON. 

Pan Lech Dobrowolski – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Funduszy 

Zewnętrznych  wyjaśnił, że 50 %, ale lepiej to wykorzystać przy większych 

inwestycjach, a reguły rozpatrywany jest jeden wniosek. 

Radny Andrzej Grzymała poprosił o informacje dotyczącą Filharmonii. 

Pan Lech Dobrowolski – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Funduszy 

Zewnętrznych  wyjaśnił, że wykonawca wystąpił o przedłużenie terminu, oczywiście 

podpierając się COVID i najprawdopodobniej ten termin do 28 lutego zostanie 

wydłużony i myśli, że ten termin jest jak najbardziej realny do utrzymania. Odnosząc 

się do Hali Kultury stwierdził, że obecnie mają decyzję Wojewódzkiego Komendanta 

Straży Pożarnej i ze wszystkimi uzgodnieniami powinni do 10-15 listopada się 

uporać, żeby wszelkie pozwolenia na użytkowanie uzyskać. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 

Ad.4  

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 205/XVIII/19 z dnia 18 

grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Łomża na rok 2020 w działach 

merytorycznie podległych Komisji – druk nr 499,499/1, 499B 

Pani  Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę Nr 205/XVIII/19 z dnia 18 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Łomża na rok 2020 w działach merytorycznie podległych Komisji, zgodnie   

z drukiem nr 499,499/1, 499B, w załączeniu do protokołu. 

Radna Edyta Śledziewska– Przewodnicząca Komisji poprosiła o wyjaśnienie czy 

jeżeli chodzi o środki z przeciwdziałania alkoholizmowi, to czy wszyscy dyrektorzy 

szkół mieli taką wiedzę, że można z tych środków skorzystać. 

Pani  Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta stwierdziła, że tak. 

Radny Ireneusz Waldemar Cieślik zwrócił uwagę, że Zespołu Centrum Kształcenia 

Praktycznego z 45 tysięcy zostało zabranych 40 tysięcy zł, 5 zostało. 
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Pani  Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że nie zdążą w tym roku 

wykonać wydatku, więc uwolniły się środki, natomiast CKPiU jest cały czas na 

uwadze. 

Pan Lech Dobrowolski – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Funduszy 

Zewnętrznych  wyjaśnił, że mamy dużo spraw, tematów uwzględnionych  

w funduszach norweskich i jak już składamy jakiś wniosek, to nie możemy go 

dublować czy składać gdzieś indziej i w tym wypadku tak właśnie jest. Myśli, że w 

kwietniu będziemy już wiedzieć czy te fundusze norweskie zostaną nam przyznane, 

bo to nie tylko CPKiU, ale chociażby wczoraj z Panem Prezydentem i z Panią 

Skarbnik na ten temat długo dyskutowali. Mają w opracowaniu 15 ulic i to ulice typu 

Nowogrodzka, Wojska Polskiego czy Poznańska, to takie strategiczne ulice. 

Oczywiście mają to uwzględnione w funduszach norweskich, a zastanawiając się nad 

innymi ulicami, które mamy w tej chwili, w kolejnym roku projektować, to też wybierali 

teo najgorszym stanie nawierzchni, jednakże nie złożone do funduszy norweskich. 

Radny Ireneusz Waldemar Cieślik stwierdził, że biorąc pod uwagę rzeczywistość,  

to te pieniądze 45 tys. zł były zarezerwowane na opracowanie dokumentacji. 

Dokumentacja nie będzie opracowywana i pytanie dlaczego, skoro widomą rzeczą 

jest, że aby gdziekolwiek aplikować, to trzeba mieć dokumentację i jeśli w tej chwili 

zostało zrobione takie posunięcie, że się nie myśli, żeby rozpocząć tworzenie 

dokumentacji, to kiedy będzie taka możliwość. Poprosił, żeby zauważyć, że to 

dotyczy placówki szkolnictwa zawodowego, gdzie w tej chwili jeśli każde opóźnienie 

o rok, o dwa może spowodować to, że ta placówka zostanie zamknięta. Ona 

funkcjonuje tylko na warunkach koniecznych, dopuszczonych przez Sanepid,  

 z konieczności na zapewnienie ciągu kształcenia, więc jak długo Sanepid będzie 

dawał warunkowe zezwolenie i zgodę na funkcjonowanie tej placówki. „Muszą się 

nad tym zastanowić, bo to jest coś, co w tej chwili biorąc pod uwagę nacisk na 

kształcenie zawodowe, żeby nie spowodowało tego, że nasze dzieci z Zespołu Szkół 

Mechanicznych i Ogólnokształcących i z Zespołu Szkół Technicznych  

i Ogólnokształcących będą jeździć na praktyki do innych miast”. 

Pani  Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że tak się nie zadzieje. 

Rozmawiali o projekcie budżetu na przyszły rok i to zadanie jest w zadaniach 

inwestycyjnych i tam jest spora kwota przeznaczona m.in. z na to, żeby przynajmniej 

wymienić okna w 2021 roku.  

Radny Ireneusz Waldemar Cieślik stwierdził, że cieszy się, że jest to wzięte pod 

uwagę na przyszłoroczny budżet.  

Pan Andrzej Stypułkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że jeśli chodzi  

o Centrum Kształcenia Praktycznego i Ustawicznego to Wydział Edukacji 

przygotował koncepcję rozwoju szkolnictwa zawodowego  i właśnie tam Centrum 

Kształcenia Praktycznego i Ustawicznego miało być takim prawdziwym  Centrum 

Kształcenia Zawodowego na terenie naszego miasta. Była to też jedna z możliwości, 

brana pod uwagę jako działanie możliwe do zgłoszenia do projektów norweskich, 

jednakże ostatecznie z tego co wie, nie zostało zgłoszone, ale taka koncepcja jest 

przygotowana. W tej koncepcji miała być tam umiejscowiona poradnia, biblioteka 

zawodowa, cale spektrum działań koniecznych do tego, żeby szkolnictwo zawodowe 
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na terenie naszego miasta się rozwijało i żeby na terenie miasta był silny ośrodek, 

który nie tylko  by oddziaływał na samo miasto a być może i dalej. Podkreślił, że to 

jest istotna kwestia, żeby nasze szkolnictwo zawodowe rozwijało się, myśli, że to 

każdemu leży na sercu, żeby szkolnictwo zawodowe miało istotny wpływ później na 

nasz rynek pracy, ponieważ w zależności od tego jakich fachowców wykształcimy, to 

też będą możliwości rozwoju naszego rynku pracy. 

Radny Ireneusz Waldemar Cieślik zwrócił uwagę, że ta placówka sąsiaduje z naszym 

blokiem komunalnym, czy Pan Prezydent i Pani Skarbnik zastanawiali się nad tym, 

żeby ogrodzić tą placówkę i zlikwidować niepotrzebne „wypady” mieszkańców tego 

bloku na teren zajmowany przez tą szkołę. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 

Komisja w wyniku głosowania 5 głosami za,  przy braku głosów przeciw  

i  wstrzymujących się pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

Nr 205/XVIII/19 z dnia 18 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Łomża na rok 2020 w działach merytorycznie podległych Komisji. 

 

Ad.5 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Andrzej Grzymała poprosił o informację czy są przewidywane jakieś środki  

w przyszłym budżecie na wyższe szkolnictwo. 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta stwierdziła, że na razie na to pytanie nie 

może odpowiedzieć, bo jeszcze nie ma projektu budżetu.  

Komisja nie zgłosiła  więcej spraw i wniosków. 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego Przewodnicząca Komisji zamknęła 

posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodnicząca  

                        Komisji Edukacji i Kultury  

 

         Edyta Śledziewska 

                               

Protokołowała: 

Izabela Jankiewicz  


